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Kitekintõ...
... az országba
A tûzoltók segítettek � Az országon csütörtökön átvonult fel-

hõszakadás és zivatar miatt összesen 367 riasztás nyomán nyújtot-
tak segítséget a tûzoltók vízelárasztások, villámcsapások és fakidõ-
lések miatt bajba jutottaknak, ez egy átlagos napi forgalomhoz vi-
szonyítva háromszor annyi kivonulást jelentett a tûzoltóknak. A
legtöbb, csaknem 130 riasztást Budapesten regisztrálták. Pest me-
gyében összesen 66 helyre várták a tûzoltókat, fõként Cegléd,
Dabas, Nagykáta és Dömsöd környékére.

Kezdõdhet az aláírás gyûjtés � Hitelesítette a Hajrá Magyar-
ország! mozgalom népszavazási kezdeményezésének két aláírást
gyûjtõ ívét az Országos Választási Bizottság. A Hajrá Magyarország!
mozgalom az egyik hitelesített íven ahhoz gyûjthet egyetértõ aláírá-
sokat, hogy külföldi magánszemély ne szerezhessen termõföldre,
illetve védett természeti területre tulajdonjogot. A másik aláírás-
gyûjtõ ív a belföldi és külföldi jogi személy, valamint jogi szemé-
lyiség nélküli más szervezet termõföld szerzésének kizárását szor-
galmazza. A népszavazási kezdeményezés benyújtói az általuk el-
érendõ korlátozások érvényességét az Európai Unióval kötendõ
csatlakozási szerzõdésben megállapított átmeneti mentesség lejára-
tában határozták meg.

Újabb száznapos program � Elkezdõdött a kormány újabb
100 napos programjának kidolgozása, melyhez a kormányfõ olyan
javaslatokat vár a szakminiszterektõl, amelyek a teljesítménynöve-
lés és esélyteremtés célját szolgálják. Ezek közt az elmaradott régi-
ók felzárkóztatása, a gyermekek támogatása, valamint új típusú csa-
ládtámogatási formák kialakítása szerepel. Elhangzott: a szaktárcák
által kidolgozott és egyeztetett elõterjesztések augusztusban kerül-
hetnek a kormány elé.

Újjáépítési záróünnepség � Orbán Viktor szerint a 2001. már-
cius 6-i tiszai árvízkatasztrófát követõ újjáépítés az ország összefo-
gásának emlékeként marad fenn a történelemben. Ezt a Fidesz-Ma-
gyar Polgári Párt politikusa, volt miniszterelnök Csarodán jelentet-
te ki, ahol az újjáépítés záróünnepségén mondott beszédet. A volt
kormányfõ emlékeztetett arra, hogy a katasztrófa után az ország egy
emberként fogott össze a szatmár-beregi térség árvízkárosultjainak
megsegítéséért, a tönkrement falvak életének újraindításáért.

Vikunya született Szegeden � Magyarországon elõször szü-
letett vikunya, a kecses, megjelenésében leginkább az õzre emlékez-
tetõ dél-amerikai teveféle a Szegedi Vadasparkban látta meg a nap-
világot. Gõsi Gábor, az intézmény igazgatója elmondta, hogy a csi-
kó a születését követõen rövid idõ múlva talpra állt, és mindenho-
vá követi anyját, aki féltõ gonddal vigyázza. A Szegedi Vadasparkba
1999-ben az Európai Fajmegmentõ Program keretében érkezett egy
fiatal hím és két nõstény vikunya a berlini, valamint a frankfurti ál-
latkertbõl.

Erõs emberek Siófokon � Magyarországon, a siófoki nagy-
strandon rendezték meg a világ legerõsebb emberei csapat Európa-
bajnokságot . A viadalon Finnország, Hollandia, Dánia, Lengyelország,
Anglia, Spanyolország és Svédország legerõsebb emberei vettek részt,
Magyarországot Fekete László és Mészáros Tibor képviselte.

... a megyébe

Otthonavató Eleken � Eleken ünnepélyesen átadták a Széche-
nyi-terv keretében, a Gazdasági Minisztérium lakáscélra biztosított
elõirányzatából épült öregek otthonát. A 63,45 millió forintos in-
tézménybõvítéshez 48,79 millió forint támogatást kapott a város.
Az ünnepségen Klemm István alpolgármester, Domokos László a
megyei közgyûlés elnöke, Tóth Imre, a térség országgyûlési képvi-
selõje köszöntötte.

Új felügyelõ bizottsági tag � Rendkívüli közgyûlést tartott az
orosházi Alföldi Kohászati és Gépipari Rt. A részvénytársaság
felügyelõbizottságának eltávozó német tagjahelyett jelölt új tagot
választott a rendkívüli közgyûlés. A felügyelõbizottság új tagja Hans
Haowermeiren, megbízása 2005-ig szól.

Határidõre, jó minõségben � A terveknek megfelelõen, határ-
idõre és elsõ osztályú minõsítéssel adták át a mûszaki szemlét tartó
szakhatóságok a nagybánhegyesi általános iskola új épületét a be-
ruházó önkormányzatnak. A korszerû épületegyüttes kivitelezését
a Épcenter Kft. nyerte el, a beruházás 61 millió forint, amely az ön-
kormányzati saját erõvel, a Békés Megyei Területfejlesztési Tanács,
az Országos Szlovák Önkormányzat közbenjárására a Kisebbségi
Intervenciós Alap, valamint a Pénzügyminisztérium támogatásával
valósulhatott meg.

Orbán Viktor Kamuton � Kopjafát avattak a kommunista dik-
tatúra parasztáldozatainak emlékére, mely ünnepség díszvendége
és szónoka Orbán Viktor, exminiszterelnök volt. A résztvevõket �
mások mellett � Erdõs Norbert fideszes országgyûlési képviselõ kö-
szöntötte, beszédet mondott dr. Boros Imre, Font Sándor és Tóth
Imre országgyûlési képviselõ, valamint Jakab István a Magosz elnö-
ke. Orbán Viktor beszédében úgy foglalt állást, hogy a földet nem
szabad külföldi kézre adni, és hitelt csak az állam által kézben tar-
tott bank adhat. A volt miniszterelnök kijelentette azt is: nincs szük-
ség tovább Magyarországon a privatizáció folytatására.

Kígyósi Kastélyjátékok � A tavalyinál is nagyobb sikerrel ren-
dezték meg másodízben a Kígyósi Kastélyjátékokat, amint Balogh
József polgármester nyilatkozta: az érdeklõdés meghaladta az el-
múlt évit, és amíg 2001-ben döntõen környékbeliek érkeztek a
helyszínre, addig ezen a nyáron már messzebbre is eljutott a rendez-
vény híre. A programban szerepelt a Szarvasi Weöres Sándor Regi-
onális Színház a Dundo Maroje Rómában címû vígjátékkal, St. Mar-
tin és a Molnár Dixieland Band, a mezõkovácsházi Duma�s diákszín-
ház. A kastélyjátékok programját népdalkórusok, kiállítások, gyer-
mekelõadások és családi rendezvények is színesítették.

Szavazólap megsemmisítés � Békés megyében a 75-bõl 45
település élt a megyei választási iroda által felkínált lehetõséggel, a
szavazólapok központi megsemmisítésének lehetõségével. Amint
dr. Zelenyánszki Éva, Békés megye aljegyzõje nyilatkozta: a megyei
önkormányzat udvarára beszállított, dobozban tárolt lapokat egy
cég jaminai telephelyére szállíttatták � rendõri kísérettel � ahol me-
gyei választási bizottság három tagja, a munkálatokat végzõ cég ügy-
vezetõje és a megyei választási iroda szervezési felelõsének jelen-
létében semmisítették meg az iratokat. A jegyzõkönyvek egy példá-
nya már az országos választási irodánál van, a második példányt a
területi választási iroda a megyei levéltárhoz továbbítja, illetve a
harmadik a településeken marad.

Délkelet-Magyarország legnagyobb érettségi utáni
felsõfokú szakképzést végzõ intézményében

2002 szeptemberében
a következõ iskolarendszerû szakirányok indulnak:
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Nemzetközi szállítmányozási és

logisztikai menedzser
2 éves

Pénzügyi - számviteli ügyintézõ
1,5 éves

Számítástechnikai programozó
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A képzés 23 év alattiaknak ingyenes.
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EURO-OKTAÉDER
Szakközépiskola

Pályázat
Szarvas Város Általános Iskolája és Óvo-

dája pályázatot hirdet az intézmény
gazdaságvezetõi munkakörének

betöltésére.
A pályázat feltételei:
� Fõiskolai végzettség, valamint felsõfokú pénz-

ügyi vagy számviteli szakképesítés
� Legalább ötéves, költségvetési munkakörben

eltöltött munkaviszony
A pályázat beadásának határideje:

2002. augusztus 15.
Pályázati cím: Szarvas Város Általános Iskolája

és Óvodája igazgatója Kalmár Magdolna,
5540 Szarvas, Fõ tér 3.

A pályázat elbírálásának határideje: 2002. augusz-
tus 26. A munkaviszony kezdete: 2002. szeptember
15. Bérezés: A közalkalmazotti törvény szerint.

A TSF rektora tájékoztatta az ál-
lamtitkárt az intézmény munkájá-
ról, hangsúlyozva a megoldandó
problémákat és azt, hogyan lehet-
ne a fõiskola segítségére a környe-
zetvédelmi tárca. Szóba került a
környezetvédelmi szakemberek
képzése, melyhez a fõiskola igé-
nyelné a minisztérium szakmai
instrukcióit a mindenkori munka-
erõ-piac igényeihez igazítva. Kap-
csolódó téma volt a középiskolai
elõképzés, melynél a fõiskola ori-
entálná a gimnáziumot.Általános
alapelvként hangzott el, hogy az
Eu-csatlakozás után minden 2000
fõnél nagyobb lélekszámú telepü-
lésen kell majd tájgazdálkodó
szakembert foglalkoztni, ezért is
fontos nem csak kellõ számú szak-
ember, hanem a megfelelõ tudás-
sal rendelkezõ szakemberek mi-
elõbbi képzése. Ezek az emberek,
az általuk folytatott magas szintû
környezetvédelmi kommuniká-
ció teszi majd lehetõvé a rendel-
kezésre álló pénzügyi források
maradéktalan kihasználását. A
mezõgazdaságban felhsználható,
csatlakozás utáni forrásokról Kis
Zoltán azon véleményének adott
hangot, hogy a pillanatnyi regiszt-
rációs szinten, az egyébként ma-
gyar részrõl erõsen kifogásolt
25%-os támogatást sem tudnánk
lehívni. Kovács Mátyás, kérdésre
válaszolva úgy foglalt állást, hogy
Szarvas térségében a munkahely-
teremtés az egyik legfontosabb
feladat. Hozzátette, hogy nagy a
befektetõkért vívott harc, mely-
ben térségünk az infrastruktúra
elmaradottsága miatt hátrányos
helyzetben van. Ráadásul a befek-
tetõk bizalmának megnyerése és
azok idetelepítése a politikusok
számára hálátlan feladat. Nagyon
nagy energiákat és idõt kell bele-
ölni, esetleg többször eredmény-
telenül is, és a hír ill. a reklám ér-
téke (amely egy politikus számára
rendkívül fontos) a befektetett
munkához képest aránytalanul
kicsi. Szerinte valószínûleg ez is
oka, hogy az elmúlt 4 évben e
megoldandó problémakörben
nem történt elõre lépés. Ennek ér-
dekében elsõlépésként egy megál-
lapodás elõkészítésén dolgoznak
Tatabánya polgármesterével,
Bencsik Jánossal. E megállapodás
keretében a Tatabányán � mely
térség ebbõl a szempontból ked-
velt � jelentkezõ befektetõk egy
részét a szarvasi, békésszentand-
rási térségbe irányítanák. A befek-
tetõk számára e térségben vonzó
lehet, hogy kultúrája van a több
mûszakos munkarendnek, vala-
mint Európában jó híre van a
szarvasi Pioneer-beruházásnak.
Ezen túlmenõen egy módszertan
átadását is tervezik, melynek al-
kalmazásával megkönnyíthetõ a

Fõként a képzésrõl
Szarvason járt a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium
politikai államtitkára, dr. Kis Zoltán � Kovács Mátyás meghí-
vásának eleget téve � az elmúlt hét végén. A politikus látogatá-
sa csak egybeesett Szarvas Város Napjával, a vendég nem az
ünnepségsorozaton vett részt, szakmai találkozók zajlottak a
Tessedik Sámuel Fõiskola rektorával, dr. Patay Istvánnal és a
Vajda Péter Gimnázium igazgatójával, dr. Kepenyes Jánossal.
Kis Zoltán és Kovács Mátyás a Cervinus Rádióban összegezte
látogatásának tapasztalatait, a Bartha Bernadett által készí-
tett interjú nyomán foglaljuk össze mi is a történteket.

beruházni kívánók dolga. Végül
a mûsorvezetõ felvetésére �
Szarvasnak fideszes országgyûlési
képviselõje, és fideszes polgár-
mestere lévén hátrányban lesz-e
városunk �, Kis Zoltán elmondta:
nagy szomorúsággal tölti el, hogy
ez egyáltalán felvetõdik, bár az el-
múlt  4 év gyakorlata alapján tulaj-
donképpen érthetõ a kérdés. A
jelenlegi új kormány szakítani kí-
ván azzal a gyakorlattal, hogy
pártpreferenciák alapján osztják
szét a közpénzeket. A jövõben ki-
zárólag szakmai szempontoknak
szabad a döntéseknél szerepet ját-
szania és elsõsorban a rászorult-
ság elvét kell követnie a pályáza-
tok elbírálásánál.

Beszédében a múlt örökségé-
re utalva hangsúlyozta: �Másik
jövõt nem építhetünk a feledé-
kenység futóhomokjára. A múl-
tunkból soha nem szabad sem-
mit sem végképp eltörölni.�
Múltunk azonban nem miat-
tunk, hanem gyermekeink miatt
fontos elsõsorban.

A nemzeti önismeret három
pilléren nyugszik. Jól kell emlé-
kezni a múltra. Okosan kell fel-
mérni a jelen adottságait és te-
kintetünket a magasba kell
emelni, hogy láthassuk a jövõt
� emelte ki Orbán Viktor. �Mi
magyarok megtanultuk, hogy a
történelem olyan, mint a ma-
lomkõ. Amely vagy lecsiszol,
vagy megõröl. Minden attól
függ, hogy milyen anyagból va-
gyunk� � mondta.

Nagybirtokok helyett
családi gazdaságok

Orbán Viktor fölidézte az el-
múlt négy év agrárpolitikáját,
amikor is bebizonyosodott: le-
hetséges úgy felépíteni a magyar
mezõgazdaságot, hogy annak
középpontjában a családi-, és a
magángazdaságok álljanak. Nem

Polgári Körben,
a megyében

A múlt héten szombaton este Orbán Viktor a Békés megyei
Kamut községbe látogatott, ahol részt vett a kommunista
diktatúra parasztáldozatainak emlékére állított kopjafa
avatásán.

igaz, hogy korszerû mezõgazda-
ságot csak nagybirtokra alapoz-
va lehet építeni.

Lehetséges ilyen mezõgazda-
ságot építeni, ha a földet nem
adjuk külföldi kézre, valamint
ha a gazdáknak az állam tulaj-
donában lévõ bank nyújt hite-
leket. Ugyanis a földet akkor
is el lehet veszíteni, ha a csa-
ládi gazdaságok finanszírozását
olyan bankokra bízzák, ame-
lyek nem magyar tulajdonban
vannak.

Orbán Viktor leszögezte:
nincs szükség Magyarországon a
privatizáció folytatására, ugyan-
is az egész gazdaságon belül a
magántulajdon aránya maga-
sabb, mint a legtöbb uniós ál-
lamban. �Miért kellene akkor
értékes vagyontárgyaitól meg-
szabadulnia az államnak, ráadá-
sul úgy, hogy ezzel kiszolgálta-
tott helyzetbe hozna sok tízezer
magyar gazdát?� � tette föl a kér-
dést. �Ez ellen mindent meg kell
tennünk� � fûzte hozzá. (Az idé-
zett cikk megtalálható a
www.orbanviktor.hu honla-
pon.)

A Polgári Körökrõl
Július 19-én találkoztam a megyei Polgári Körök vezetõivel. Ismét
meggyõzõdtem arról, hogy ezeknek az embereknek részt kell ven-
nie a közéletben.Olyan embereket ismertem meg, akik akarják a jót
és hajlandóak azért tenni. Volt kisgazdák, soha nem politizáló
anyukák, tanárok ügyvédek, gazdálkodók mutatkoztak be egymás-
nak és mutatták be az általuk vezetett Polgári Kört. Azzal a tudat-
tal váltunk el egymástól, hogy jó úton járunk. Köszönöm a hitet
amivel megajándékoztak találkozásunkkor.

Domokos László
országgyûlési képviselõ


